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Co bude se studenty práv? Fakultu může otevřít jiná škola

4.2.2012    Mladá fronta DNES,  Strana 3,  Kraj Plzeňský, autor:  Barbora Němcová       
Jaké varianty dalšího vývoje mohou nastat na Právnické fakultě Západočeské univerzity? Má fakulta možnost se bránit?
MF DNES přináší podrobnou analýzu možného vývoje.

1. Právnická fakulta ZČU bude fungovat i nadále Nejméně pravděpodobná varianta O návrhu akreditační komise o
prodloužení nebo neprodloužení akreditace rozhoduje ministr školství. V případech, kdy se jedná o prodloužení stávající
akreditace nebo udělení nové, ale nemůže rozhodnout ministr jinak než komise. Poté, co komise zpracuje zápis z
jednání,má ministerstvo 30 dní na vydání rozhodnutí.
            Proti rozhodnutí je možné se bránit takzvaným rozkladem. „Rozklad podává vysoká škola, která je účastníkem
řízení. Rozklad se řídí správním řádem, rozhoduje o něm ministr školství na základě doporučení rozkladové komise,
která je tvořena externími právníky nominovanými ministrem,“ popisuje proces tajemník akreditační komise Jiří Smrčka.
            Rozkladová komise může rozhodnutí zrušit, změnit, nebo zamítnout. „Pokud by došlo k zamítnutí rozhodnutí,
musela by se věc vrátit k novému jednání ministerstvu. To by pravděpodobně vyzvalo akreditační komisi k novému
jednání,“ uvedl Smrčka. Bez toho, aby to posvětila přímo akreditační komise, se tedy fakulta prodloužení akreditace
zřejmě nedočká. Komise by ale zřejmě své stanovisko změnila pouze v případě radikálních změn na fakultě.
            Fakulta se možná bude bránit ještě jinak. „Já jsem připraven hledat všechny možné a zároveň legální prostředky,
aby byla zjednaná náprava,“ avizoval čerstvý děkan Jan Pauly. Jeho předchůdce Květoslav Růžička, který odstoupil ze
zdravotních důvodů, prohlásil, že pokud ministerstvo akreditaci opravdu odebere, bude se fakulta bránit soudně.
2. Právnická fakulta ZČU o akreditaci magisterského programu přijde, studenti budou moci dostudovat v Plzni na nové
pobočce jiné právnické fakulty Nejpravděpodobnější varianta Tuto variantu naznačil už ve středu bývalý ředitel odboru
vysokých škol na ministerstvu Jiří Nantl. Plzeňské studenty by formálně převzala Univerzita Karlova, ale dostudovat
by mohli v Plzni.
            „Tato alternativa by nejspíše pro nás byla přijatelnější než ta alternativa, že přejde 1500 studentů do budovy, kde
na to není prostor,“ řekl v České televizi děkan Právnické fakulty UK Aleš Gerloch. Dodal ale, že by plzeňská fakulta
musela „vyjít ze svazku Západočeské univerzity a musela by i vplout do té Univerzity Karlovy“. „My bychom samozřejmě
nesouhlasili, aby to byla nějaká druhá právnická fakulta, protože tam by hrozilo, že tam nadále bude pokračovat stejný
stav. Jestli je jim odebrána akreditace, tak se musí vycházet z toho, že tam musí dojít k určitým personálním změnám,“
konstatoval Gerloch.
            Iniciativu by ale podle něj musela vyvinout ZČU, změny by se daly uskutečnit v řádu měsíců.
3. Právnická fakulta ZČU o akreditaci magisterského programu přijde, o studenty se postarají zbylé tři právnické školy
v republice Největším problémem by v tomto případě byla nedostatečná kapacita zbylých fakult. „Pokud jde o počty
studentů, za které nám platí ministerstvo, tak to by se samozřejmě s ministerstvem školství muselo vyřešit, to bych
neviděla v tomto okamžiku jako problém. Problém může být kapacita fakulty, to je samozřejmé, ale i tam by se dozajista
nějaké technické řešení našlo,“ řekla v České televizi děkanka Právnické fakulty Univerzity Palackého v Olomouci Milana
Hrušáková.
            Největší problém ale vidí v tom, že na fakultách jsou rozdílné studijní programy. Podobně situaci vnímá i Aleš
Gerloch. „Je to i otázka financí čili musí se vyřešit, jak to bude zafinancováno, protože vysoké školy dostávají na celý
rok peníze a tady by se měly převádět. Je to otázka personálních, materiálních podmínek,“ dodal ve vysílání ČT.
            Jednou z možností, kam studenty umístit, mohla být nová právnická fakulta při soukromé VŠMIE v Praze,
o niž usiloval jeden z bývalých reformátorů na plzeňských právech Karel Eliáš. O její akreditaci požádal na podzim,
komise ale vydala negativní stanovisko. Teoreticky o ni může okamžitě požádat znovu, akreditační komise má 120 dní
na projednání. Do začátku příštího školního roku by tedy zřejmě jasno nebylo.
4. Právnická fakulta ZČU o akreditaci magisterského programu přijde, studenti nedostudují Zákon o vysokých školách
ukládá univerzitě povinnost zajistit další studium svým studentům, už ale neukládá povinnost ostatním vysokým školám
nebo fakultám, aby studenty přijaly. „Samozřejmě s ohledem na malý počet fakult, je to i otázka jisté kolegiality, takže
hledáme řešení, které by nejlépe vyhovovalo všem fakultám. Určitě ti studenti nezůstanou na ulici, mají šanci dostudovat
práva. Je jenom otázka jak a za jakých podmínek,“ ujistila ale ve vysílání ČT Hrušáková.
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***
»Určitě ti studenti mají šanci dostudovat práva. Je otázka jak a za jakých podmínek. M. Hrušáková, UP Olomouc


